

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : TUAN NG WEI AIK [TANJONG]

TARIKH : 3 APRIL 2014

RUJUKAN : 6712

SOALAN:

Tuan Ng Wei Aik [Tanjong] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan usaha-usaha yang telah diambil sama ada oleh Kerajaan Malaysia ataupun dengan Kerajaan British bagi memastikan rakyat Malaysia yang merupakan *British Overseas Citizen* (BOC) dan telah melepaskan tanpa sengaja atau dilucutkan kewarganegaraan Malaysia tidak menghadapi masalah untuk kembali ke Malaysia.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan Malaysia menyambut baik keputungan pemegang pasport BOC ke Malaysia dan menjalankan usaha-usaha berikut bagi memastikan keputungan mereka ke Malaysia tidak menghadapi masalah:

- i. Mengadakan perbincangan dengan Kerajaan British berhubung prosedur keputungan;**
- ii. Menyediakan kemudahan imigresen bagi memastikan pemegang pasport BOC boleh berada di Malaysia secara sah;**
- iii. Menyediakan kaunter khas di KLIA bagi memudahkan mereka melapor diri sebaik sahaja tiba di Malaysia;**
- iv. Menempatkan pegawai imigresen khas di KLIA yang berperanan membantu pemegang pasport BOC; dan**
- v. Memberikan khidmat nasihat sebelum dan selepas keputungan melalui Atase Imigresen di United Kingdom, serta pegawai-pegawai di Jabatan Imigresen Malaysia dan Kementerian Dalam Negeri.**

**DEWAN RAKYAT
PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KETIGA BELAS**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : YB TUAN AHMAD BAIHAKI BIN ATIQULLAH
[KUBANG KERIAN]
TARIKH : 3 APRIL 2014 (KHAMIS)

SOALAN:

Tuan Ahmad Baihaki bin Atiqullah [Kubang Kerian] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan dalam menentukan hukum bagi masalah-masalah semasa, Majlis Fatwa Kebangsaan adalah diantara institusi yang terlibat dengannya. Apakah usaha yang telah dilakukan oleh pihak Kerajaan untuk memastikan kredibiliti Majlis ini, supaya apa-apa yang diputuskan dan menjadi fatwa, akan dapat dilaksanakan dan diikuti oleh masyarakat.

JAWAPAN: (Y.B. MEJAR JENERAL DATO' SERI JAMIL KHIR BIN HAJI BAHAROM (B), MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI)

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, antara usaha yang dilakukan oleh Kerajaan untuk memastikan apa-apa yang diputuskan oleh Majlis Fatwa Kebangsaan dipatuhi oleh masyarakat ialah dengan menyebarkan semua

keputusan atau pandangan hukum yang telah diputuskan melalui beberapa medium tertentu. Antara medium yang digunakan ialah melalui **Portal e-Fatwa** yang merupakan Portal Rasmi Fatwa Malaysia telah dibangunkan sejak tahun 2004 lagi. Melalui portal ini semua keputusan yang diputuskan oleh Majlis Fatwa Kebangsaan telah disebar, bukan sahaja dalam negara tetapi juga seluruh dunia.

Medium lain yang digunakan adalah seperti berikut:

- i) **penerbitan Buku Himpunan Keputusan Jawatankuasa Fatwa Kebangsaan** yang diterbitkan pada setiap tahun dengan penambahan keputusan-keputusan baru yang telah diputuskan. Keputusan-keputusan tersebut juga turut diterjemahkan ke Bahasa Inggeris dan Bahasa Arab;
- ii) penganjuran **Seminar Pendidikan Fatwa** yang diadakan pada setiap tahun, samada di peringkat kebangsaan atau di peringkat negeri-negeri yang diadakan secara bersama dengan Jabatan Mufti Negeri-Negeri bagi memberikan penjelasan yang mendalam mengenai isu-isu terpilih yang telah diputuskan oleh Majlis Fatwa Kebangsaan;
- iii) **media massa** seperti akhbar dan TV dan **media baharu** seperti Facebook Fatwa Malaysia (<https://www.facebook.com/fatwamalaysia>) dan Twitter Fatwa Malaysia (<https://twitter.com/felofatwa>);

Dengan penyebaran secara meluas ini, Kerajaan berharap masyarakat dapat menjadikan keputusan atau pandangan hukum yang telah diputuskan oleh Majlis Fatwa Kebangsaan sebagai panduan dan rujukan dalam kehidupan mereka.

Bagi memastikan kredibiliti Majlis Fatwa Kebangsaan, selain daripada Mufti setiap negeri, beberapa orang di kalangan profesional dan pakar-pakar yang dipilih telah dilantik menganggotai Majlis ini. Gandingan antara para ulama dan profesional serta pakar sudah tentu keputusan yang dibuat oleh Majlis adalah berwibawa dan penuh integriti.

Sekian terima kasih.

SOALAN NO:45

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' DR. MUJAHID YUSOF RAWA
[PARIT BUNTAR]**

TARIKH : 3 APRIL 2014

SOALAN :

Dato' Dr. Mujahid Yusof Rawa [Parit Buntar] minta PERDANA MENTERI menyatakan apakah peranan Kerajaan menerangkan 10 perkara yang dipersetujui antara Perdana Menteri dan Masyarakat Kristian dalam isu Injil terjemahan dalam Bahasa Malaysia yang tertera perkataan 'Allah' yang ditandatangani

JAWAPAN:YB DATO' SERI DR SHAHIDAN BIN KASSIM
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan pada dasarnya menyokong dan bersetuju mengenai Penyelesaian 10 Perkara sebagaimana yang pernah diumumkan oleh Kerajaan pada April 2011. Penyelesaian 10 Perkara ini merupakan penyelesaian yang adil dan sebaiknya bagi mengatasi perbezaan pandangan di antara rakyat yang berbilang agama, khususnya orang Kristian dan orang Islam, dengan tidak sesekali mengabaikan undang-undang negara.

Kerajaan percaya perbezaan atau konflik mengenai isu agama sebaiknya ditangani melalui dialog dan perbincangan. Ia perlu diadakan bagi mencari kaedah yang terbaik bagi mengatasi konflik di antara agama di negara ini.

Kerajaan yakin dan percaya bahawa agama memainkan peranan yang penting dalam pembangunan negara dan membentuk masyarakat Malaysia. Kerajaan tidak akan membenarkan perbezaan pendapat di antara agama-agama di Malaysia ini memecah belahkan rakyat, atau menanam benih-benih kebencian di dalam masyarakat.

Sekian, Terima kasih.